
Protokół Nr 13/16 

 

z 14-go posiedzenia Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo  

odbytego w dniu 28 września 2016 r. w sali narad w Urzędzie Gminy Grabowo. 

 

Początek posiedzenia - godzina 10.00, zakończenie - godzina 11.35. 

Posiedzeniu przewodniczył p. Marek Zielonka - Przewodniczący Komisji, protokołowała Anna Świrydowicz. 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1) Marek Zielonka, 

2) Brzózka Henryk,  

3) Rydzewski Ryszard, 

4) Szwedo Ewa 

5) Skrodzki Michał  

6) Wiszowaty Marek 

7) Banachowski Robert 

  (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu).   

Radna Milewska Jadwiga - nieobecna usprawiedliwiona. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Przewodnicząca Rady Gminy – p. Mirosława Pogorzelska,  

2. Wiceprzewodniczący Rady Gminy - p. Janusz Wiśniewski, 

3. Wójt Gminy –p. Andrzej Piętka,  

4. Zastępca Wójta – p. Marek Cwalina, 

5. Skarbnik Gminy – p. Edyta Mosakowska. 

Porządek dzienny posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3.  Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Nr XII/90/16 Rady Gminy Grabowo z dnia 31 sierpnia 

2016 r. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

b) przyjęcia "Programu współpracy Gminy Grabowo z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami na 2017 rok", 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,  

d) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

e) opłaty prolongacyjnej, 

f) uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie, 

g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kolneńskiemu na dofinansowanie przebudowy drogi 

powiatowej Nr 1864 B od drogi Nr 647 - Skroda Mała - Skroda Wielka – Wiszowate, 

h) opłaty targowej. 

       i) zmian w budżecie gminy Grabowo na rok 2016. 

4. Wolne wnioski.  

5. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. 1. 14-te posiedzenie Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo otworzył p. Marek 

Zielonka - Przewodniczący Komisji, który powitał obecnych i stwierdził prawomocność posiedzenia. 



Następnie przedstawił członkom Komisji proponowany porządek dzienny posiedzenia. Porządek dzienny 

został przyjęty bez uwag.  

Ad. 2. Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji Gospodarczej i Finansów, w zapisanym brzmieniu, 

został przyjęty jednogłośnie. 

Na stan 8 członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 7 osób. W głosowaniu jawnym wszyscy 

członkowie Komisji głosowali za przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia w zapisanym brzmieniu. 

Ad. 3. a) Projekt uchwały przedstawiła inspektor A. Świrydowicz informując, że przy nadaniu numeru 

uchwale w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, uchwalonej na XIII sesji Rady Gminy, 

popełniono błąd pisarski i zapisano jej numer jako XII/90/16 zamiast XIII/90/16, stąd należy podjąć uchwałę 

eliminującą błąd pisarski (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag w tej sprawie. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w 

Uchwale Nr XII/90/16 Rady Gminy Grabowo z dnia 31 sierpnia 2016 r. w sprawie zaliczenia drogi do 

kategorii dróg gminnych (Opinia nr 14/83/16 stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków Komisji. 

Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3. b) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu współpracy Gminy Grabowo z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami na 2017 rok" przedstawiła p. A. Świrydowicz, która poinformowała o 

konieczności przyjęcia programu, wynikającej z przepisów ustawowych w tym temacie, oraz głównych 

założeniach programu (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 

Komisja nie wniosła zarzutów do przedstawionego projektu. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały w powyższej sprawie (Opinia nr 14/84/16 stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków Komisji. 

Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3. c) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości przedstawiła 

podinspektor Maria Wysk. Zapoznała członków Komisji z maksymalnymi stawkami podatków lokalnych na 

2017 r. i przedstawiła stawki przyjęte w projekcie uchwały (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 7 do 

protokołu). 

Komisja nie wniosła zarzutów do przedstawionego projektu. 

Przegłosowano opinię o projekcie uchwały. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości (Opinia nr 14/85/16 stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków Komisji. 

Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3. d) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

przedstawiła podinspektor M. Wysk. Poinformowała, że zmianie uległa wysokość stawek maksymalnych w 

podatku od środków transportowych na 2017 rok. W dotychczasowej uchwale w grupie pojazdów o DMC od 

3,5 t do 5,5 t włącznie stawka lokalna nie mieści się w limicie, stąd w projekcie uchwały dostosowano stawkę 

do obowiązującej w tej grupie (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 9 do protokołu). 

Komisja nie zgłosiła żadnych uwag do przedstawionego projektu. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych (Opinia nr 14/86/16 stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków Komisji. 

Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 



Ad. 3. e) Projekt uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej przedłożyła podinspektor M. Wysk, informując, że 

zmienił się zapis dotyczący wysokości stawki opłaty prolongacyjnej i dlatego należało zmienić uchwałę w tej 

sprawie (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 11 do protokołu). 

Komisja nie wniosła zarzutów do przedstawionego projektu. 

Komisja przegłosowała opinię o projekcie uchwały. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie określenia opłaty prolongacyjnej (Opinia 

nr 14/87/16 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków Komisji. 

Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3. f) Z projektem uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Grabowie 

zapoznała członków Komisji p. Zofia Sowul - Kierownik OPS. Poinformowała, że od czasu uchwalenia 

statutu w 2013 roku, w związku z ustawowymi zmianami w zakresie działalności pomocy społecznej 4-

krotnie wprowadzano zmiany w statucie, obecnie po uchwaleniu wspólnej obsługi finansowej dla jednostek 

budżetowych od 2017 r. należałoby wprowadzić kolejną zmianę, stąd przygotowano projekt jednolitego tekstu 

statutu (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 13 do protokołu). 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków merytorycznych do przedstawionego projektu. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Grabowie (Opinia nr 14/88/16 stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków Komisji. 

Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3. g) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kolneńskiemu na 

dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej Nr 1864 B od drogi Nr 647 - Skroda Mała - Skroda Wielka – 

Wiszowate przedstawił p. Wójt Gminy. Powiedział, że uchwała ta jest następstwem wcześniejszych 

uzgodnień dot. wspólnego finansowania wymienionej drogi (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 15 do 

protokołu). 

Członkowie Komisji nie zgłosili zarzutów do przedstawionego projektu. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały w powyższej sprawie (Opinia nr 14/91/16 stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków Komisji. 

Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3. h) Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej przedstawiła p. E. Mosakowska - Skarbnik gminy, która 

poinformowała, że zmienia się uchwałę z uwagi na konieczność wyznaczenia nowego inkasenta, w związku z 

odejściem z pracy wyznaczonego wcześniej inkasenta (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 17 do 

protokołu). 

Członkowie Komisji nie zgłosili zarzutów do przedstawionego projektu. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

Komisja przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie opłaty targowej (Opinia nr 14/90/16 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków Komisji. 

Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3. i) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Grabowo na rok 2016 przedstawiła zebranym p. 

Skarbnik gminy, która poinformowała, że dane procentowe zawarte są w zestawieniach tabelarycznych i 

omówiła szczegóły zmian (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 19 do protokołu). 

Członkowie Komisji nie wyrazili zgody na dofinansowanie wyposażenia Komendy Powiatowej Policji w 

Kolnie w bieżącym roku budżetowym. Do innych proponowanych zmian w budżecie nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 



Komisja, za wyjątkiem udzielenia dofinansowania Policji, przyjęła pozytywną opinię o projekcie uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy Grabowo na rok 2016 (Opinia nr 14/90/16 stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 7 członków, za przyjęciem opinii głosowało 7 członków Komisji. 

Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 5. Na posiedzenie Komisji, w związku ze złożonym przez p. Ewę Kurządkowską wnioskiem o najem 

lokalu mieszkalnego w budynku przy ul. Witosa 1 (budynek po byłym Ośrodku Zdrowia), zaproszeni zostali: 

wnioskodawczyni, użytkownicy pozostałych lokali mieszkalnych oraz dzierżawcy lokali użytkowych 

świadczący usługi medyczne i farmaceutyczne w tym budynku. Na spotkanie przybyła tylko p. E.K.  

Głos w tym temacie zabrał Wójt Gminy, informując członków Komisji o złożonym wniosku. Poinformował, 

iż zgodnie z procedurą przydziału lokali mieszkalnych i socjalnych, każdy wniosek jest opiniowany przez 

Społeczną Komisję Mieszkaniową, powołaną przez Wójta Gminy Grabowo. Komisja ma za zadanie wydanie 

opinii po uprzednim rozważeniu wniosku, zbadaniu dotychczasowych warunków mieszkaniowych osoby 

zainteresowanej oraz rozpatrzeniu ewentualnych uwag i wniosków innych osób. Przeznaczenie lokali z 

mieszkaniowego zasobu Gminy określone zostało w wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy na lata 2014-2018.  

Następnie przewodniczący Komisji poprosił o wypowiedź zainteresowaną – panią E. Kurządkowską, która 

stwierdziła, że powiedziała już wszystko a chodzi jej wyłącznie o poprawę warunków mieszkalnych dla 

niepełnosprawnego, chorego najmłodszego dziecka. Stwierdziła, że warunki zamieszkania w lokalu socjalnym 

w Świdrach-Dobrzycach są bardzo złe, mieszkanie jest zawilgocone, zagrzybione, bez bieżącej wody i 

usytuowane w niebezpiecznym miejscu, tuż przy bardzo ruchliwej drodze krajowej.  

Radny Marek Zielonka wyraził obawę o możliwość odebrania budynku przez Powiat. Wójt rozwiał obawy 

mówiąc, że budynek stanowi już własność Gminy, niemniej lokal niezamieszkały, zgodnie z wieloletnim 

programem gospodarowania MZG, przeznaczony jest na ewentualne potrzeby Gminy Grabowo w zakresie 

opieki zdrowotnej. Wójt stwierdził, że gmina ma obowiązek pomocy mieszkańcom poprzez działalność 

Ośrodka Pomocy Społecznej. Poprosił kierownik OPS panią Zofię Sowul o przedstawienie zakresu pomocy, 

udzielanej rodzinie p. E. Kurządkowskiej. 

Pani Sowul stwierdziła, że zainteresowana wraz z rodziną jest pod stałą opieką OPS, co miesiąc otrzymuje 

różnego rodzaju zasiłki (świadczenia okresowe, celowe, rodzinne, wychowawcze). Wcześniej zainteresowani 

otrzymali pomoc materialną na malowanie pomieszczeń. Od ponad roku rodzina ta nie mieszka w Świdrach-

Dobrzycach ze względu na zły stan techniczny budynku oraz trudności w dowożeniu dzieci do szkoły. 

Kierownik OPS zadeklarowała również pomoc materialną na remont mieszkania ze środków pomocy 

społecznej. 

P. Kurządkowska powiedziała, że mimo ciąży, przeprowadzała remont pomieszczeń na własny koszt i we 

własnym zakresie lecz dom jest tak zawilgocony i zagrzybiony, że tynki znów odpadały.  

Pracownik odpowiedzialny za gospodarkę komunalną gminy p. Anna Świrydowicz poinformowała zebranych, 

iż kilkakrotnie zwracano się do najemców lokalu socjalnego o umożliwienie oględzin budynku od wewnątrz, 

zbadanie stanu technicznego i określenie zakresu niezbędnych prac remontowych. Niestety do dnia 

posiedzenia zainteresowani nie umożliwili przeprowadzenia takich oględzin.  

Radna pani Ewa Szwedo zapytała p. E.K. „Dlaczego państwo nie chcą udostępnić wejścia do lokalu by gmina 

mogła podjąć jakiekolwiek działania na rzecz poprawy warunków mieszkalnych tego lokalu?”. 

Pani E.K., poniesiona emocjami, zwróciła uwagę pani E. Szwedo, iż wielokrotnie obawiała się o 

bezpieczeństwo swoich licznych dzieci, z uwagi na wysokie natężenie ruchu na drodze krajowej przy której 

położony jest budynek, dwukrotnie miały miejsce tam wypadki samochodowe. Zasugerowała również 

zamieszkanie w tym budynku, celem doświadczenia licznych niewygód i zagrożeń. 

Po pytaniu p. Marka Zielonki o prawne możliwości najmu kolejnego mieszkania przez lokatora mieszkania 

socjalnego, p. E.K. wzburzona chciała wyjść. Po krótkiej chwili ochłonęła jednak i kontynuowała rozmowę, w 

spokojniejszym już tonie. Stwierdziła: „Niekoniecznie musi to być mieszkanie nad Ośrodkiem Zdrowia, ja 

proszę o pomoc pana Wójta, aby moje dziecko miało dobre warunki”.  

Podziękowała za wysłuchanie i opuściła posiedzenie. Dalej tematu nie kontynuowano. 

Wójt Gminy poinformował, że: 

- sukcesywnie przebiega zbiórka wyrobów azbestowych;  



- w Ministerstwie Kultury i Dziedzictwa Narodowego złożony został wniosek o dofinansowanie remontu 

Dworku w Grabowie w ramach Programu Ochrony Zabytków na 2017 r.; 

-  też o planowanych inwestycjach ujętych w projekcie budżetu gminy na 2017 r.  

Ad. 6. Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Komisji - p. Marek Zielonka podziękował 

obecnym za udział i zamknął 14-te posiedzenie Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo. 

 

  Protokołowała:            Przewodniczący Komisji 

Anna Świrydowicz                 /-/ Marek Zielonka 


